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 Obiectivul lectiunii din aceasta saptamana este a arata cum un inger perfect s-a transformat dintr-o 

fiinta minunata, intr-o fiinta acra si perversa. Lectia incepe cu una dintre cele mai mari incoerente din 

univers: "De ce a aparut un rau asa de mare intr-un unives asa de perfect?" Oare tot ce vine de Dumnezeu 

nu este perfect? Atunci nu ar trebui ca intre toti ingerii creati intre care si Satana sa fie perfect?  Ce s-a 

intamplat in inima acestui inger perfect ca sa apara raul in el?  

 Primul lucru pe care trebuie sa il intelegem este ca, existenta preferctiunii cerea prezenta libertatii 

de actiune. O fiinta umana, sau o fiinta ingereasca care nu este libera nu poate sa fie perfecta. Atunci 

pentru ca Lucifer sa fie perfect, trebuia sa fie liber si ca sa fie liber el trebuia sa aiba inaintea lui doua 

drumuri libere, posibilitatea binelui sau posibilitatea raului.  

 Se pune intrebarea de ce Satana a ales drumul cel rau avand in vedere ca ar fi putut alege drumul 

cel bun? Aceasta este un mister, mister pe care Biblia il cheama misterul aparitiei raului,  si nu merita 

efortul ca sa se faca speculatii cu privire la aceasta tema. Trebuie sa respectam tacerea lui Dumnezeu stiind 

ca vom avea la dispozitie toata eternitatea pentru ca insusi Dumnezeu sa ne explice, si vom avea atunci si 

capacitatea de a intelege lucruri pe care astazi cu mintea noastra de carne ne este imposibil de a le 

intelege.  

Lectia din aceasta saptamana prezinta textul 1 Ioan 1 , 1-3 unde asculta ce spune:  

 

 " 1 Ce era de la început, ce am auzit, ce am văzut cu ochii noştri, ce am privit şi ce am pipăit cu 

mâinile noastre, cu privire la Cuvântul vieţii, -  

2 pentru că viaţa a fost arătată, şi noi am văzut-o, şi mărturisim despre ea, şi vă vestim viaţa veşnică, viaţă 

care era la Tatăl, şi care ne-a fost arătată; -  

3 deci, ce am văzut şi am auzit, aceea vă vestim şi vouă, ca şi voi să aveţi părtăşie cu noi. Şi părtăşia noastră 

este cu Tatăl şi cu Fiul Său, Isus Hristos. " 

 

 Sunt cateva ganduri in acest text pe care trebuie sa le avem in vedere. Primul este ca Dumnezeu 

este Creatorul tuturor lucrurilor. Am vazut viata era de la inceput cu Tatal , chiar mai mult Ioan spune ca  

nimic nu era inainte de Dumnezeu, pentru ca Dumnezeu a exsitat dintotdeauna, tot ce a fost creat a venit 

de la El. Dumnezeu este izvorul vietii, este chiar viata insasi. Fiind totul asa nu a fost oare acelasi care l-a 

creat si pe Satana? Nu, nu a fost. Dumnezeu nu a creat pe Satana , Dumnezeu a creat un inger perfect si 

liber, care inexplicabil a luat o decizie gresita  si tragica. In acest punct al lectiei avem nevoie sa fin atenti a 

nu ne pierdem in teoriile despre aparitia universului, pentru ca nu acesta este obiectitul lectiei din aceasta 

saptamana. Se vorbeste despre creatia facuta de Dumnezeu numai pentru a evidentia faptul ca chiar si 

Lucifer a fost creat de Dumnezeu, si nu numai ca a fost creat de El ci a fost creat PENTRU El. 

 Aceasta prepozitie denota un scop, si anume denota scopul pentru care a fost creat Lucifer, El a fost 

creat pentru Dumnezeu asa cum am fost creati si noi. Faptul ca Dumnezeu are un scop cu viata noastra nu 

inseamna ca El va interveni pentru a ne obliga sa se atinga acest scop. El ne-a creat fiinte libere si va 

respecta deciziile noastre indiferent de cat de gresite sunt ele. In cazul lui Lucifer aceasta a fost marea 

tragedie. De asemenea a fost si in cazul lui Adam si al Evei si continua sa fie in fiecare zi pentru noi toti, 

pentru ca toate zilele decidem in ce priveste destinul nostru, decidem pentru bine sau pentru rau. In acest 

moment de exemplu cu toata siguranta ca ai in mainile tale responsabilitatea de a lua o anumita decizie in 

domeniul financiar, familiar sau profesional sau alt domeniu si ceea ce este clar este ca trebuie sa iei o 

decizie, iar Dumnezeu este dispus sa te ajute sa o iei pe cea intelepta.  

  



 Trecem acum la partea a doua a lectiei. Aici intra din nou in prim plan imaginea destinului. Ezechiel 

28,12-19 descrie imaginea lui Lucifer comparandu-l cu mandrul rege al Tirului. Nu voi citi tot textul pentru 

ca este prea lung, dar voi mentiona versetele 13-15 unde spune asa: 

 

" 13Stăteai în Eden, grădina lui Dumnezeu, şi erai acoperit cu tot felul de pietre scumpe: cu sardonic, cu 

topaz, cu diamant, cu hrisolit, cu onix, cu iaspis, cu safir, cu rubin, cu smarald, şi cu aur; timpanele şi 

flautele erau în slujba ta, pregătite pentru ziua când ai fost făcut.  
14Erai un heruvim ocrotitor, cu aripile întinse; te pusesem pe muntele cel sfânt al lui Dumnezeu, şi umblai 

prin mijlocul pietrelor scânteietoare.  
15Ai fost fără prihană în căile tale, din ziua, când ai fost făcut, până în ziua când s-a găsit nelegiuirea în tine." 

 

 Ai observat ca aici spune ca imbracamintea lui Lucifer era din pietre pretioase. Aceasta este o proba 

clara a maretiei acestui inger a importantei caracterului si a pozitiei sale, era perfect, minunat ca si aparitiei 

soarelelui insusi. Atat Isaia cat si Ezechiel nu gasesc cuvinte pentru a descrie frumusetea lui Lucifer, o 

imbracaminte de pietre pretioase... ce comparatie mareata....  

Cea mai scumpa imbracaminte de pe pamanat a costat  un milion de dolari si a fost purtata de o faimoasa 

artista din filmul "Cina cu diamante" rulat in 1961 si care a fost vanduta intr-o licitatie. Acuma incearca sa 

faci un calcul, oare cat ar costa imbracamintea lui Lucifer, care era tot acoperit cu sardonic, cu topaz, cu 

diamant, cu hrisolit, cu onix, cu iaspis, cu safir, cu rubin, cu smarald, şi cu aur. Dar toate acestea sunt numai o 

ilustrare pentru a arata perfectiunea fizica si morala de Lucifer. Intrebarea este : " Pentru ce a servit toata 

aceasta perfectiune ? Pentru nimic, si aceasta pentru ca Lucifer a folosit rau libertatea de care a avut-o la 

dispozitie, alegand independenta si rebeliunea.  

 Este interesant ca in viata, in ziua de astazi, este la fel . Persoane privilegiate, cu studii superioare, 

cu o educatie morala iesita din comun comit aceleasi erori ca si persoane simple si fara instruire. Este de 

asemenea interesant sa stim ca faptul ca in aceste momente, ca si simbol , hainele in fapt nu pot sa 

garanteze ca nu se vor mai comite eruori . De aceea este necesar sa cauti pe Isus in fiecare zi. Isus este 

singurul care te poate ajuta ca sa iei decizii corecte.Din pacate situatia in care era Lucifer nu a ramas asa . 

Bine ar fi  ca, daca faptul ca acum suntem mantuiti sa fim pentru totdeauna mantuiti. Insa nu este asa . 

 

 Aici intram in partea a treia a lectiei. Caderea acestui inger perfect. Care a fost tragedia lui Lucifer? 

Una singura si anume a uitat ca toata stralucirea , inteligenta, frumusetea si puterea sa venea de la 

Dumnezeu care l-a creat.  El credea ca este insusi dumnezeul lui pentru a conduce destinul sau. Stapanul 

existentei sale si ca el poate sa aleaga ceea ce este bun pentru el. In momentul in care a inceput sa lase sa 

apara in mintea sa aceste ganduri a inceput inevitabila sa cadere.  

 Aceasta istorie se repeta de-a lungul tuturor timpurilor. S-a vazut cand Istrael a intrat in tara 

promisa. Aceasta istorie o gasim in Deuteronom 8, 1.2.12-15: 

 

 "1  Să păziţi şi să împliniţi toate poruncile pe care vi le dau astăzi, ca să trăiţi, să vă înmulţiţi, şi să 

intraţi în stăpânirea ţării pe care a jurat Domnul că o va da părinţilor voştri.  

2 Adu-ţi aminte de tot drumul pe care te-a călăuzit Domnul, Dumnezeul tău, în timpul acestor patruzeci de 

ani în pustie, ca să te smerească şi să te încerce, ca să-ţi cunoască pornirile inimii şi să vadă dacă ai să 

păzeşti sau nu poruncile Lui. 

12 Când vei mânca şi te vei sătura, când vei zidi şi vei locui în case frumoase,  

13 când vei vedea înmulţindu-ţi-se cirezile de boi şi turmele de oi, mărindu-ţi-se argintul şi aurul, şi 

crescându-ţi tot ce ai,  

14 ia seama să nu ţi se umfle inima de mândrie şi să nu uiţi pe Domnul, Dumnezeul tău, care te-a scos din 

ţara Egiptului, din casa robiei;  

15 care te-a dus în acea pustie mare şi grozavă, unde erau şerpi înfocaţi şi scorpioni, în locuri uscate şi fără 

apă, care a făcut să-ţi ţâşnească apă din stânca cea mai tare ".  

 

 O, prietene, iti dai seama cat este omul de fragil? Cum suntem noi oamenii predispusi sa gandind ca 

daca avem vre-un lucru, il avem numai  datorita muncii si a inteligentei noastre. Dar uite ce vreau sa iti 



spun, nu neg participarea ta in toate acestea , nimic in viata nu se intampla fara interventia umana, insa 

adevarata fantana a tot ceea ce este bun in tine sau tot ce ai bun este de la Dumnezeu. In ziua in care uiti 

acest fapt, sa stii  ca ti-ai semnat condamnarea la ruina. Este posibil ca sa continui imbracat cu haine 

pretioase pe dinafara, insa pe dinauntru vei incepe sa te descompui, ditrugi in mii de bucati. Eu te intreb, la 

ce iti foloseste banul, casa sau buna slujba pe care o ai, daca din pacate iti lipseste respectul copiilor tai, a 

sotiei tale, a sotului tau. Ce folos ca lumea te admira si te aplauda, in timp ce tu stii ca caderea ta este 

iminenta. Ce folos toate aceste lucruri?  

 

A patra parte a lectie ne conduce sa meditam la Ezechiel 28,14 

 " 14 Erai un heruvim ocrotitor, cu aripile întinse; te pusesem pe muntele cel sfânt al lui Dumnezeu, şi 

umblai prin mijlocul pietrelor scânteietoare. " 

 

 Uite aici se mentioneaza doua elemente care au de a face direct cu Dumnezeu si cu puterea Sa. 

Munte si foc. Moise s-a urcat pe munte ca sa se intalneasca cu Dumnezeu pentru ca sa primeasca cele 10 

porunci. Pe muntele schimbarii la fata au fost 3 ucenici care au vazut gloria Sa. Cand Moise descrie 

prezenta lui Dumnezeu pe muntele Sinai, mentioneaza de asemenea focul, Dumnezeu trece, merge prin 

foc   . Acest fapt denota puterea Sa si de multe ori Dumnezeu ofera puterea Sa  fiintelor sale create, cum 

de altfel am vazut in cazul lui Lucifer. El se plimba pe muntele lui Dumnezeu si peste pietre de foc, deci 

putem concluziona ca el primise putere, nu era stapanul puterii ci el a primit-o pentru ca sa sa o 

administreze, el trebuia sa administreze ceea ce Dumnzezeu i-a incredintat. Insa tragedia fiintelor umane 

este  ca puterea il ametesc. Cineva spunea un gand intelept, si anume ca daca vrei ca sa vezi cum este un 

om in realitate incredinteaza-i putere. Stii prietene , puterea otraveste, puterea indoaie, desfigureaza si de 

multe ori conrupe, puterea este tradatoare , te pacaleste , te face sa gandesti ca esti dumnezeu, ca poti sa 

manipulezi oamenii.  

 Insa de o forma sau alta tu totii ne folosim de putere. Cu totii, fara exceptii, in familie, intre prieteni, 

la munca. Cunosc familii in care tatal sau mama abuzeaza de puterea pe care o au, cunosc biserici divizate 

tocmai datorita faptului ca puterea este rau folosita, cunosc persoane ranite si aceasta pentru ca cineva a 

folosit gresit puterea. Saracul Lucifer, a crezut ca el este izvorul puterii, sa crezut dumnezeu si mare a fost 

caderea sa.  

 Prietene ni se poate intapla acelasi lucru mie, tie si oricarei fiinte umane , de aceea spune Pavel, 

"cine crede ca este tare sa aiba grija sa nu cada". 

 

 Incetul cu incetul iate-ne la sfarsitul lectiei vorbind despre sosirea lui Lucifer in aceasta lume. 

Rebeliunea si pacatul nu s-a limitat numai in cer . Apoc 12 spune ca sa dat o mare batalie in cer iar Lucifer a 

fost infrant, raul nu mai putea sa ramana acolo. Atunci Satana a fost expulzat din cer si a venit in acesta 

lume. Insa inainte de a fi alungat el a amenintat pe Dumnezeu , ca va face tot posibilul ca sa distruga 

pamantul si generatia de oameni pe care Dumnezeu i-a creat , sau ii va crea in viitor. Si cum Dumnezeu 

este un Dumnezeu al libertatii nu putea sa ii interzica, Satana a plecat direct pe pamant si in acest fel s-a 

nascut marele conflict, marele razboi intre bine si rau, intre Hristos si Satana. Aceasta lupta se realizeaza 

acum in fiecare minte a fiecarui om si fiecarei femei.  

 Dumnezeu a vrut sa cucereasca inimile fiecarui fiu si fiica a Sa. Satana nu s-a lasat mai prejos facand 

tot posibilul ca sa atraga fiintele umane de partea sa. Mediul prin care el doreste ca sa acapareze pe 

oameni este ispita. El foloseste toate mediile posibile, seductia, inselaciunea, minciuna .... nu conteaza care 

sunt mediile folosite. El doreste cu rautate ca omul sa nu se incredinteze cu toata inima lui Dumnezeu. 

 Odata ce reuseste sa te indeparteze de Dumnezeu si sa cazi, vine imediat la tine ca sa iti spuna ca 

esti pierdut si ca nu mai exista salvare pentru tine.  Insa Dumnezeu prin Isus Hristos a gasit calea de 

recuperare. Isus a venit in aceasta lume si a platit pretul pacatului, l-a platit cu propriul Sau Sange, luptand 

chiar pana la moarte, acolo pe cruce a murit de moartea pacatosului care o merita, pentru ca prin aceasta 

moarte toti aceia care se pocaiesc sa primeasca iertarea si viata pe care  Isus Hristos o merita.  

 Acesta este miracolul indreptatirii. Moartea pe care o merita pacatosul pentru pacatele sale o 

primeste Isus, pentru ca viata pe care El o merita sa o poata primi cel care datorita pacatului nu o merita.  



 De aceea prietene, in momentul in care vine dusmanul si te acuza, cand te prezinta inaintea ta toate 

pacatele tale, nu te mai uita la viata ta, la trecutul tau ci uita-te la crucea lui Isus si accepta puterea 

indreptatirii divine, ascunde-te sub haina imaculata a justitiei divine, increde-te in Dumnezeu, nu exista 

pacat pe care El sa nu il poata ierta, nu exista abis atat de adanc din care sa nu te poata ridica, nu exista un 

loc atat de departat si distant de unde sa nu poata sa te aduca. Tot ce trebuie sa faci este sa recunosti ca tu 

nu poti sa faci nimic, si sa te increzi in harul iertator al lui Isus . Dusmanul tau si al meu este un dusman 

invins, el a fost invins la Crucea Calvarului tu nu ai dreptul sa traiesti o viata distrusa, pentru ca Isus Hristos 

a cumparat victoria ta. Acest lucru trebuie sa il intiparesti in mintea ta.  

In fata mea am un tablou impresionant, un om obosit de caderi si nereusite, un om care nu mai stie ce sa 

mai faca cu viata sa, dar tot aici vad pe Isus care il prinde in bratele sale. Aceasta este Evanghelia, aceasta 

este harul manuitor, aceasta este harul minunat al lui Isus .  

 Daca intr-o zi te vei simti implinit, nu iuta ca aceasta nu este lucrarea mainilor si destoiniciei tale ci 

este lucrarea  Acestui maret Domn Isus care te-a condus, te-a intarit, si a murit pentru pacatele tale si care 

este Salvatorul Tau.  Spune-i acum ca ai nevoie de el  si ca doresti ca sa fii al lui. Prezenta binecuvantata a 

Sa sa te imbratiseze. 


